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                                 P R O T O K Ó Ł   NR   24/2016 

  z  XXIV  sesji Rady Gminy Rytwiany odbytej w dniu  8 listopada 2016 r.   

                                 w  Urzędzie Gminy Rytwiany. 

 

 

I. Obecni na sesji: 

  

1/  Radni według załączonej listy obecności  -  13 radnych. 

2/  Grzegorz  Forkasiewicz - Wójt Gminy Rytwiany 

3/  Sekretarz Gminy – Marianna Stryszowska 

4/  Mirosława Szewczyk - Skarbnik Gminy Rytwiany 

5/  Sołtysi według załączonej listy obecności. 

 

II. Przebieg obrad: 

 

Obrady sesji trwały od godz. 8:00 do godz.  10:00 . 

Nieobecni radni:  Artur Dzieciuch, Krzysztof Janik.   

Podczas omawiania punktu 9 i 10 porządku obrad obecny był  Kierownik 

Gminnego Zakładu Komunalnego Piotr Błąk. 

 

 

Pkt 1     

Otwarcie sesji i przyjęcie porządku obrad. 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski otworzył obrady XXIV sesji 

Rady Gminy Rytwiany,  powitał  wszystkich  zebranych,  stwierdził 

prawomocność obrad  (obecnych 13 radnych) i przedstawił porządek obrad. 
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1. Otwarcie sesji i przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Odczytanie protokołu z posiedzenia komisji. 

4. Informacja Wójta o pracy pomiędzy sesjami. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rytwiany  

na lata 2016-2027. 

6. Podjęcie uchwały w /s zmiany w budżecie gminy na 2016 rok. 

7. Podjęcie uchwały w/s określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

8. Podjęcie uchwały w/s określenia wysokości stawek podatku od środków  transportowych. 

9. Podjęcie uchwały w/s zatwierdzenia taryf na zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków. 

10. Podjęcie uchwały w/s ustalenia  dopłaty  do 1m3 dostarczonej wody i odprowadzonych 

ścieków. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego 

dróg gminnych. 

12. Interpelacje i wolne wnioski. 

13. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Porządek obrad został zatwierdzony jednogłośnie 13 głosami  (podczas 

głosowania było obecnych 13 radnych). 

 

 

Pkt 2 

 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 

Protokół z sesji nr XXIII został przyjęty bez uwag jednogłośnie  przez  13 

radnych. 

 

 

Pkt 3 

 

Odczytanie protokołu z posiedzenia komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Stanisław Głowacki 

zaproponował odczytanie protokołu z posiedzenia  komisji obytego w dniu  



3 

 

7 listopada 2016 r. w punkcie  7 porządku obrad dotyczącym stawek podatku. 

Przewodniczący Rady i radni nie wnieśli uwag do propozycji. 

 

 

Pkt 4 

 

Informacja Wójta o pracy pomiędzy sesjami. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta Grzegorz Forkasiewicza  

o złożenie sprawozdania  o pracy Urzędu za okres od ostatniej sesji. Wójt 

poinformował radnych o: 

 

-   opracowywanej dokumentacji kosztorysowej na budowę budynku socjalnego 

w Kłodzie. W marcu 2017 roku będzie nabór wniosków o dofinansowanie takich 

inwestycji, 

- ogłoszonym przez Urząd Marszałkowski naborze  wniosków na 

dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni. Gmina złoży także 

wniosek o dofinansowanie budowy  odcinka wodociągu Sichów (Węgierka), 

-   rozstrzygniętym przetargu na budowę drogi Kłoda Rzym.  Gmina otrzymała 

promesę na dofinansowanie budowy drogi w kwocie 48 tys. złotych. Wpłynęły 3 

oferty na realizację zadania.  Najkorzystniejszą złożyło Przedsiębiorstwo Robót 

Drogowych Staszów na kwotę  71 386,74zł. Umowa z wykonawcą zostanie 

podpisana w przyszłym tygodniu. Zakończenie inwestycji 15 grudnia 2016 r., 

-  odbytej uroczystości 200-lecia szkoły  w Sichowie Dużym. Miła, dobrze 

zorganizowana uroczystość. 
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Pkt 5   

 

Podjęcie uchwały w sprawie  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Rytwiany na lata 2016-2027. 

 

Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy przedstawiła Skarbik 

Gminy Mirosława Szewczyk. Zmiany spowodowane są otrzymaniem dotacji 

celowej z budżetu państwa na realizację inwestycji z zakresu usuwania klęsk 

żywiołowych. 

 

Radny Wiesław Skład zapytał o poziom zadłużenia gminy. Skarbnik Mirosława 

Szewczyk odpowiedziała, że zadłużenie gminy jest za poziomie 32%. 

 

Dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeczytał treść uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała nr XIV/121/2016  w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Rytwiany na lata 2016-2027 została podjęta jednogłośnie 13 głosami 

(podczas głosowania było obecnych 13 radnych). 

 

 

 

Pkt 6 

 

Podjęcie uchwały w /s zmiany w budżecie gminy na 2016 rok. 

 

 

 

Zmiany w budżecie gminy przedstawiła Skarbnik Mirosława Szewczyk. 

Dokonuje się zmian w planie dochodów i wydatków na kwotę 75 600 zł, zmian 
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w planie dochodów (przeniesienia między rozdziałami) na kwotę 25 000 zł, 

zwiększenie kwoty  planowanej na zadanie przebudowy  dróg gminnych w 

ramach usuwania skutków klęsk żywiołowych – w załączniku zadania 

inwestycyjne roczne na 2016 r. 

 

 Radny Jan Tałaj  poprosił o wyjaśnienie czego dotyczy kwota 48 000złotych 

oraz  kwota 2 600 koszty postępowania sądowego. 

Skarbnik wyjaśniła, że kwota 48 000złotych to promesa rządowa  na odbudowę 

dróg „powodziowych”. Kwota 2 600złotych pochodzi z opłat za zezwolenia na 

sprzedaż napojów alkoholowych i przeznaczona jest na  koszty postępowania 

sądowego i prokuratorskiego (koszty wynikające z postępowania  kierowania 

osób uzależnionych od alkoholu na przymusowe leczenie tj. badania, opinie 

lekarzy itp.). 

Radny Jan Tałaj zapytał czy w najbliższych latach będzie prowadzony program 

dofinansowania odbudowy dróg „powodziowych”. 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz odpowiedział, że zapewne będzie, ale 

prawdopodobnie ma się zmienić proporcja dofinansowania. Obecnie jest 

dofinansowanie na poziomie 80%, a może być na poziomie 50%. Wójt 

poinformował,  że po ostatnich ulewnych deszczach Gmina Rytwiany zgłosiła 

do Wojewody Świętokrzyskiego uszkodzenie 19 odcinków dróg. Jest pozytywna 

opinia Instytutu Meteorologii i Gospodarski Wodnej potwierdzająca „nawalne 

deszcze”. Gmina czeka na przyjazd komisji Wojewody. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski przeczytał treść uchwały  

i poddał pod głosowanie. Uchwała nr XXIV/122/2016 w sprawie zmian w 

budżecie gminy na 2016 rok została podjęta jednogłośnie 13 głosami (obecnych 

13 radnych podczas głosowania). 
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Pkt 7 

 

 

Podjęcie uchwały w/s określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Stanisław Głowacki zapoznał 

zebranych z protokołem z posiedzenia Komisji odbytego w dniu 7 listopada 

2016 r. Komisja pozytywnie zaopiniowała propozycje stawek podatku  od 

nieruchomości oraz  stawek podatku od środków transportowych.  Stawki 

podatkowe pozostają na poziomie roku bieżącego lub ulegają obniżeniu. 

- podatek rolny -  cena żyta przyjęta za podstawę obliczenia podatku to 52,44 

złotych (zniżka w stosunku do roku  bieżącego), 

- podatek leśny – stawka 191,01złotych (obniżenie w stosunku do roku 

bieżącego) 

- podatek od środków transportowych – pozostaje na poziomie 2016 roku. 

Propozycje stawek podatku od nieruchomości: 

- od budynków mieszkalnych lub ich części 0,45zł, 

- od budynków związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej 22zł/m2
,   

- od budynków zajętych pod działalność gospodarczą w zakresie obrotu 

kwalifikowanym materiałem siewnym – 10,59zł/m2
, 

-  od budynków lub ich części związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych 

w rozumieniu przepisów o działalności leczniczej -  4,61zł/m2 ,  

-  od pozostałych budynków, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej 

statutowej działalności pożytku publicznego  przez organizacje pożytku 

publicznego - 5,30zł/m2
,  

- od budowli  - 2%, 
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- od 1m2 powierzchni gruntów związanych z działalnością gospodarczą , bez 

względu na sposób ich zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków  

0,86zł , 

- od gruntów pod  wodami powierzchniowymi stojącymi lub płynącymi, jezior, 

zbiorników sztucznych od 1 ha powierzchni - 4,54 zł  

- od gruntów pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej 

działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego  

0,42zł/m2 , 

- od gruntów niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji 2,98 zł. 

Dyskusji na temat stawek podatkowych nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski przeczytał treść uchwały  

i poddał pod głosowanie. Uchwała nr XXIV/123/2016 w sprawie  określenia 

wysokości stawek podatku od nieruchomości została podjęta jednogłośnie 13 

głosami (podczas głosowania było obecnych 13 radnych). 

 

Pkt 8 

Podjęcie uchwały w/s określenia wysokości stawek podatku od środków  

transportowych. 

 

 

Komisja Budżetu i Finansów  pozytywnie  zaopiniowała  stawki podatku od 

środków transportowych. Stawki pozostawiono na poziomie  2016 r, niektóre 

uległy obniżeniu. 

Dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski przeczytał treść uchwały  

i poddał pod głosowanie. Uchwała nr XXIV/124/2016 w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od środków transportowych została podjęta 

jednogłośnie 13 głosami (podczas głosowania obecnych 13 radnych). 
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Pkt 9 

 

Podjęcie uchwały w/s zatwierdzenia taryf na zbiorowe zaopatrzenie w wodę i 

zbiorowe odprowadzanie ścieków. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Stanisław Głowacki 

poinformował,  że komisja pozytywnie zaopiniowała taryfy za zaopatrzenie w 

wodę i odprowadzanie ścieków. Cena netto za 1m
3 

 wody dostarczanej do 

gospodarstw domowych wynosi 3,98 zł, a dla pozostałych odbiorców 4,01 zł. 

Cena  netto za 1m
3
 odprowadzanych ścieków z gospodarstw domowych wynosi 

11,98 zł, od pozostałych odbiorców 12,02 zł.  Taryfy uległy obniżeniu w 

stosunku do bieżącego roku. Dopłata do ceny 1 m
3
 wody i 1 m

3 
odprowadzanych 

ścieków zostaje na poziomie  bieżącego roku. 

Przewodniczący Komisji Budżetu poinformował, że stawki opłat za odpady 

komunalne pozostają na poziomie bieżącego roku. 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz  poinformował, że wniosek Gminnego Zakładu 

Komunalnego w Rytwianach o zatwierdzenie taryf został sprawdzony, oceniony. 

Jest dobrze oszacowany. Wójt zawnioskował  o przyjęcie proponowanych taryf. 

 

Radny Wiesław Skład zwrócił uwagę na bardzo wysoką opłatę za odprowadzane 

ścieki. Zastanawia się, czy nie da się  obniżyć  tej opłaty. 

Kierownik Piotr Błąk odpowiedział, że Staszów w tej sytuacji  ma pozycję 

monopolisty. Nikt w pobliżu nie przyjmie od naszej Gminy ścieków. 

Wójt dodał, że mieszkańcy Staszowa nie płacą mniej za ścieki pomimo, że mają 

własną oczyszczalnię. Gdybyśmy chcieli odprowadzać ścieki do Połańca jest 

ryzyko, że zapłacimy drożej.  

Problemem jest ukształtowanie terenu, które wymusza konieczność tłoczenia 
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ścieków, a więc dochodzą koszty energii elektrycznej. 

 

Kierownik Błąk Piotr poinformował, że w Staszowie  stawka opłaty za ścieki 

wynosi 10,26zł plus opłata abonamentowa 4 zł od każdego przyłącza. 

Mieszkaniec Staszowa rzeczywiście płaci 11,53 zł za 1m
3
, a mieszkaniec Gminy 

Rytwiany 10,89 zł za 1m
3
. 

Radny Jan Tałaj zapytał jak to się stało, że według radia Kielce zajęliśmy 

pierwsze miejsce w województwie pod względem  ceny ścieków. 

Kierownik Piotr Błąk odpowiedział, że wyjaśnienie przedstawił w radiu Kielce. 

Wójt powiedział, że Gmina Rytwiany nie wprowadziła opłat abonamentowych. 

Wszystkie koszty ujęte są w taryfie. Opłata abonamentowa nie  jest zawarta w 

taryfie, dlatego gminy które mają ustaloną opłatę abonamentową na pozór mają 

tańszą wodę czy ścieki. Wójt uważa, że można podjąć dyskusję na temat 

wprowadzenia  opłaty abonamentowej. 

Kierownik Piotr Błąk poinformował radnych, że prawie wszystkie gminy w 

naszej okolicy mają ustalone opłaty abonamentowe. Kierownik podał cenę wody 

np. w Szydłowie -  3,87 zł , w Rytwianach -  3,73 zł.   

Cena wody w Bogorii bez abonamentu 3,16 zł, z abonamentem 4,76 zł. 

Radny Jan Tałaj zapytał, czy podejmowane są działania w celu obniżenia 

kosztów. Wójt Grzegorz Forkasiewicz odpowiedział, że w wyniku podjętych 

działań nowo opracowane   taryfy ulegają zmniejszeniu. 

Radny  Wiesław Skład zapytał co  stanowi największy koszt w cenie 1m
3
 

ścieków. Kierownik Błąk odpowiedział, że koszty energii elektrycznej. Jest 8 

przepompowni na terenie gminy Rytwiany. W okresie miesiąca koszty energii to 

kilkanaście tysięcy złotych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy  Jerzy Gwizdowski   zwrócił uwagę, że pojawiła 

się tendencja spadkowa cen za wodę i ścieki. 

Po wyczerpaniu dyskusji i braku pytań w temacie taryf za wodę ścieki 
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Przewodniczący Rady Gminy przeczytał treść projektu uchwały i poddał pod 

głosowanie. Uchwała nr XXIV/125/2016 w sprawie zatwierdzenia taryf za 

zbiorowe zaopatrzenie w wodę i odprowadzanie ścieków na terenie gminy 

Rytwiany została podjęta jednogłośnie 13 głosami   (podczas głosowania 

obecnych 13 radnych). 

 

 

 Pkt 10 

 

Podjęcie uchwały w/s ustalenia  dopłaty  do 1m3 dostarczonej wody  

i odprowadzonych ścieków. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów przedstawił pozytywną opinię do 

projektu uchwały w punkcie 10 porządku obrad. 

 

Dyskusji i pytań  nie było. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski  przeczytał treść uchwały  

i poddał pod głosowanie. Uchwała nr XXIV/126/2016 w sprawie ustalenia  

dopłaty do ceny 1m
3
 dostarczonej wody i 1m

3
 odprowadzonych ścieków podjęta 

została jednogłośnie 13 głosami (podczas głosowania obecnych było  

13 radnych).  

 

Pkt 11. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa 

drogowego dróg gminnych. 

 

Uzasadnienie do uchwały przedstawił Wójt Grzegorz Forkasiewicz. 
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Zgodnie z ustawą o drogach publicznych Rada Gminy w drodze uchwały ustala 

dla dróg, których zarządcą jest jednostka samorządu terytorialnego wysokość 

stawek opłaty za zajęcie 1 m
2
 pasa drogowego, uwzględniając kategorię drogi, 

której pas drogowy zostaje zajęty, rodzaj zajęcia pasa drogowego oraz rodzaj 

urządzenia lub obiektu budowalnego umieszczonego w pasie drogowym. 

W projekcie uchwały ujęto obniżenie stawek jedynie za umieszczenie urządzeń  

teletechnicznych w pasie drogowym, a wynika to z konieczności zachęcenia 

operatorów do inwestowania w infrastrukturę telekomunikacyjną na terenie 

gminy Rytwiany. Dla pozostałych urządzeń i obiektów infrastruktury 

technicznej pozostawiono stawki na poziomie określonym w dotychczasowej 

uchwale rady Gminy Rytwiany z 27 października 2004 r. 

 

 

Uchwała nr XXIV/127/2016 w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za 

zajęcie pasa drogowego dróg gminnych  została podjęta jednogłośnie 13 głosami   

(podczas głosowania obecnych 13 radnych). 

 

Pkt  12 

 

Interpelacje i wolne wnioski: 

 

W interpelacjach i wolnych wnioskach głos zabrali: 

 

Przewodniczący Rady Gminy  zapoznał radnych z pismem Naczelnika Urzędu 

Skarbowego  dotyczącym analizy oświadczeń majątkowych radnych za 2015 

rok. 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski  poprosił radnych o udział w 

uroczystościach Święta 11 Listopada. 
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-  Radny Wiesław Skład  poinformował o zwisającym konarze drzewa przy 

drodze wojewódzkiej w Rytwianach, w okolicach banku oraz konieczności 

zabezpieczenie głębokiego rowu przy ulicy Długiej. 

- Radny Jan Tałaj – ponowił prośbę o usunięcie korzeni przy drodze do 

Strzegomia. 

- Radny Michał Rajca podziękował za drogowskaz przy ulicy Kościuszki, 

zgłosił potrzebę ustawienia drogowskazu przy ulicy Długiej. 

- Radny Stanisław Głowacki zgłosił konieczność remontu  pobocza drogi 

powiatowej w Rytwianach  (łuk drogi przy Gminnej Spółdzielni  w 

Rytwianach). 

- Radna Mieczysława Sikora – w sprawie udzielenia informacji o budowie 

przydomowych oczyszczalni w Kłodzie (Monastyrek). Wójt odpowiedział, że 

należy sprawdzić, czy zainteresowane osoby są ujęte na liście. 

 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz  poinformował  Radę Gminy o  zaistniałej sytuacji  

zajęcia działki o powierzchni  około 0,01 ha
 

 podczas budowy drogi  

w Rytwianach (ulica Boczna ). Właściciel działki pan Marek Prostak zażądał  za 

sprzedaż  tego  gruntu  kwotę 12 tys. złotych. Wójt zaproponował kwotę 5 tys. 

złotych oraz opłacenie kosztów notarialnych. Właściciel nie wyraził zgody. 

Wobec powyższego Urząd Gminy podjął działania w celu przesunięcia drogi  

i uwolnienia zajętego pasa gruntu. 

 

Pkt 13 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski  podziękował wszystkim za 

udział i zamknął obrady XXIV sesji Rady Gminy Rytwiany. 

 

Prot. U. Marczewska                                                   

kierownik USC                                    Przewodniczący Rady Gminy 

                                                                  Jerzy Gwizdowski 


